
 

               Protokół Nr 7/V/2015 

z posiedzenia VII sesji Rady Powiatu Tarnobrzeskiego 

 z dnia 24 czerwca 2015 roku 

 

 

 Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Działalność Zarządu Powiatu oraz Starostwa Powiatowego w okresie między 

sesjami – informacja. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
 a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok, 

 b) udzielenia Zarządowi Powiatu Tarnobrzeskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

     za 2014 rok : 

- sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2014 rok - Starosta Tarnobrzeski, 

- opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Tarnobrzeskiego, 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, 

c) zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i 

sposobu jej rozliczania, 

d) zatwierdzenia realizacji projektu pt. „Aktywizacja osób powyżej 29 roku życia pozostających bez pracy w 

powiecie tarnobrzeskim i mieście Tarnobrzeg (I)”współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego Regionalny Program Operacyjny Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020, Oś 

priorytetowa VII Regionalny Rynek Pracy, 

Działanie 7.2 Poprawa sytuacji osób bezrobotnych na rynku pracy. 

e) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Tarnobrzeskiego na 2015 rok. 

7.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

8.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

 

Ad 1). 

Otwarcia Sesji dokonał Pan Dominik Szewc – Przewodniczący Rady Powiatu Tarnobrzeskiego. 

Na wstępie Przewodniczący poinformował, że w sesji uczestniczy 16 radnych – jedna radna nieobecna . (Lista 

obecności w załączeniu – zał. nr 1). 



Ad 2). 

Przewodniczący Rady Powiatu Tarnobrzeskiego przedstawił zaproponowany porządek obrad. 

Nikt z obecnych radnych nie wniósł uwag ani propozycji do przedstawionego porządku. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował radnych o piśmie z Zarządu powiatu (zał. nr 2) 

o wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie 6 następujących zmian: 

–  pod lit. „6c” - zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie 

udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania – z autopoprawką, 

–  pod lit. „6e” - zmiany uchwały budżetowej Powiatu Tarnobrzeskiego na 2015 rok – 

z „autopoprawką”, 

–  dodanie litery „f” - a pod nią projekt uchwały w sprawie przystąpienia do projektu 

„Podkarpacki System Informacji Przestrzennej”. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie odczytany poszerzony porządek obrad. 

„ZA” przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 16 radnych – wszyscy obecni na posiedzeniu. 

 

Ad 3). 

Protokół z posiedzenia VI sesji został przyjęty. Za głosowało 16 radnych. 

 

Ad 4). 

Przedstawienia działalności Zarządu Powiatu i Starostwa Powiatowego w okresie między sesjami dokonał 

Sekretarz Powiatu Kazimierz Błasiak. (Zał Nr 3). 

Po przedstawionej informacji Radny Tadeusz Rękas zadał pytanie dotyczące wyboru oferty na przebudowę 

drogi w miejscowości Alfredówka. Sekretarz Powiatu poinformował, że wybrana oferta Przedsiębiorstwa 

Budowy Dróg i Mostów z Mińska Mazowieckiego opiewa na kwotę: 922 452. 93 zł – bez inspektora nadzoru 

budowlanego, Radny Rękas pyta: - Co to znaczy bez inspektora?. - Sekretarz wyjaśnił, że do kosztu inwestycji 

trzeba będzie doliczyć wybranego w formie zapytania o cenę inspektora do nadzorowania prac. Przewidywany 

koszt” 3-5% wartości zadania. 

 

Ad 5). 

Od ostatniej sesji do dnia sesji wpłynęły dwie interpelacje od radnych: Marka Ożgi oraz Wacława Wróbla. 

Zgodnie z terminem udzielenia odpowiedzi określonym w Statucie Powiatu Tarnobrzeskiego przygotowane 

zostały odpowiedzi pisemne. Przewodniczący zapytał czy odpowiedzi satysfakcjonują Panów radnych. 

–  Pan Marek Ożga – odpowiada: że interpelacja była nieprecyzyjna, ale ją przyjmuję, jednocześnie 

zastrzega, że w sprawach różnych i wolnych wnioskach uzupełni swoją wypowiedź. 

–  Natomiast Pan Wacław Wróbel – z otrzymanej interpelacji zacytował fragmenty otrzymanej 

odpowiedzi, podtrzymuje nadal swoje stanowisko wychodząc z założenia, że nie ma przeszkód 

formalnych i prawnych aby spełnić postulat zrównania płacy zasadniczej z najniższą krajową, 

rozumie, że mogą być trudności budżetowe. Odpowiedź na pytanie o działania dotyczące sieci szkół 

w Nowej Dębie, uważa za wymijającą. Otrzymał odpowiedź, że Zarząd nie przygotował w tej kwestii 



żadnych dokumentów. Stwierdził, że gdyby takie były, nie zadawałby pytań w tej sprawie. 

–  Pani Radna Krystyna Rusin złożyła interpelację dotyczącą zaniżeń na wjazdach na posesje przy drodze 

powiatowej w miejscowości Wola Baranowska. 

 

Ad 6). 

Przystąpiono do procedowania uchwał. Przewodniczący Rady przedstawił scenariusz tej części obrad, która 

dotyczyła zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok i absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Starostę Pawła Bartoszka o przestawienie   sprawozdania 

z wykonania budżetu Powiatu Tarnobrzeskiego za 2014  rok,  wraz z informacją o stanie mienia Powiatu. 

Po przedstawionej przez Starostę informacji, Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tarnobrzeskiego 

Pan Leszek Tomanek, odczytał Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, dotyczącej: opinii o 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Tarnobrzeskiego za 2014 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił Wiceprzewodniczącego Rady  Andrzeja Kołodzieja 

o odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii, o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Powiatu Tarnobrzeskiego wniosku, o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2014 rok. Przewodniczący D. Szewc, poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Adama Łabudę 

o przedstawienie Opinii Komisji Rewizyjnej w związku z rozpatrzeniem sprawozdania finansowego za 2014 

rok, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie oraz informacją o stanie mienia Powiatu 

oraz przedstawienie Radzie Powiatu wniosku Komisji dotyczącego absolutorium dla Zarządu Powiatu.   

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję nad przedłożonymi informacjami. W tym miejscu Przewodniczący 

Rady zadał pytania: 

- Czy są pytania i uwagi do sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok? Zgłosił się Radny T. Rękas, 

pytania dotyczyły: - Jaka była przyczyna nie wykonania dochodów z tytułu opłat komunikacyjnych?, 

Sprzedaż działki wchodzącej w skład mienia Powiatu, - Czy stan zadłużenia Powiatu może mieć wpływ na 

możliwości rozwojowe Powiatu?, - Perspektywy dla Szpitala Powiatowego w Nowej Dębie. Odpowiedzi 

udzielili: Starosta Powiatu – Paweł Bartoszek, Wicestarosta Powiatu Krzysztof Pitra, Skarbnik Powiatu 

Elżbieta Wojciechowska. W odniesieniu do opłat komunikacyjnych wyjaśniono, ze opłaty komunikacyjne 

planowano szacunkiem uwzględniając dochody z tego tytułu w 2013 roku, w 2014 roku ich rzeczywisty stan 

wynikał z ilości zarejestrowanych pojazdów i wybranych uprawnień do kierowania pojazdami. Stan 

zadłużenia Powiatu w ocenie udzielającego odpowiedzi Wicestarosty K. Pitry dowodzi tego, ze Powiat dba 

o rozwój. Poziom zadłużenia w stosunku do dochodów ma bezpieczny poziom. Sytuacja finansowa Szpitala 

Powiatowego w Nowej Dębie, jest gorsza niż w 2013 roku, kiedy to placówka odnotowała niewielką 

nadwyżkę. Ubiegłoroczną sytuacja Szpitala pozwoliła jednak zachować płynność finansowa, tegoroczna 

sytuacja Szpitala jest na bieżąco monitowana przez Zarząd Powiatu. Zgłosił się Radny Wacław Wróbel pytając 

o przyczyny trudnej sytuacji finansowej placówek oświatowych w IV kwartale roku ubiegłego. Udzielono 

następującego wyjaśnienia, do końca 2014 roku instytucja pośrednicząca w Regionalnym Programie 

Operacyjnym Województwa podkarpackiego – Urząd Marszałkowski w Rzeszowie, nie przekazał  środków 



finansowych na realizację projektu Transfer Nowoczesnych Technologii Wytwarzania – Powiat Tarnobrzeski. 

Trzeba było zaciągnąć kredyt. Dodatkowo sytuację skomplikowała niemożność zwołania Sesji nowo wybranej 

Rady Powiatu ze względu na opóźnienia w ogłoszeniu wyników. Kiedy ustały przyczyny uniemożliwiające 

dokonanie zmian w budżecie Powiatu na 2014 rok sytuację w sferze oświaty uporządkowano i placówki 

oświaty zakończyły rok bez zobowiązań wymagalnych. Przewodniczący Rady zadał kolejne pytania. 

–  Czy są pytania lub uwagi do sprawozdania finansowego za 2014 rok? 

–  Pytań i uwag nie było. 

–  Czy są pytania lub uwagi do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej? 

–  Pytań i uwag nie było. 

–  Czy są pytania lub uwagi do informacji o stanie mienia Powiatu? 

–  Pytań i uwag nie było. 

–  Czy są pytania lub uwagi do stanowiska Komisji Rewizyjnej? 

–  Pytań i uwag nie było. 

       Czy są inne pytania lub uwagi do poruszonych spraw?  “Stwierdzam ze, nie ma.” 

 

 Przewodniczy Rady zarządził jawne glosowanie. Odczytał projekt uchwały, oznaczonej 

w porządku obrad litera “a” - zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok. Głosowało 16 radnych. 

Za przyjęciem uchwały 15 głosów, 1 głos wstrzymujący się, głosów przeciw – 0.   

 

 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, oznaczonej w porządku obrad literą  “b” 

–  w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Tarnobrzeskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2014 rok. Głosowało 16 radnych. Za przyjęciem uchwały 15 głosów, 1 głos wstrzymujący się, głosów 

przeciw – 0. 

 

 Po glosowaniach, Przewodniczący Rady złożył Przewodniczącemu Zarządu gratulacje w związku 

z  uzyskaniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. Przewodniczący Rady ogłosił 

10 minutową przerwę w obradach VII Sesji  Rady Powiatu. 

 

 Po przerwie kontynuowano porządek obrad. Sekretarz Powiatu przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania 

dotacji i sposobu jej rozliczania – z autopoprawką. Przewodniczący Komisji  Promocji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów przedstawił opinię Komisji. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 

oznaczonej w porządku obrad literą  “c”.. Głosowało 16 radnych. 

 Za przyjęciem uchwały 16 głosów, – głosów wstrzymujących się – 0, głosów przeciw – 0. 

  

 Przewodniczący Rady  przystąpił do głosowania  uchwały, oznaczonej w porządku obrad literą  „d”. 

–  w sprawie zatwierdzenia realizacji projektu p.t. „Aktywizacja osób powyżej 29 roku życia 

pozostających bez pracy w Powiecie Tarnobrzeskim i mieście Tarnobrzeg”. Przewodniczący 



poprosił Panią Teresę Huńkę – dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, o omówienie projektu 

uchwały. 

–  Opinie dotyczącą projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji d.s Rodziny 

i Polityki Społecznej Pan Marek Zięba. Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek. 

Głosowało 16 radnych. Za przyjęciem uchwały 16 głosów. Głosów wstrzymujących się oraz przeciw – 0. 

 

 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, oznaczonej w porządku obrad literą „e” 

–  w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Tarnobrzeskiego na 2015 r., - z autopoprawką. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Wojciechowska przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała m.in. o kwotach 

pomocy finansowej z Gmin Grębów – łącznie 250 000 zł na przebudowę drogi powiatowej Furmany – Żupawa 

– Stale i 125 000 zł z Gminy Baranów Sandomierski na budowę chodnika w Dąbrowicy. Do budżetu zostaje 

także wprowadzona kwota 867 000,00 zł dotacji z Budżetu  Państwa na drogę Furmany Żupawa Stale. W dz. 

600  wpisuje się kwotę 1 734 000,00 z przeznaczeniem na modernizację drogi Furmany – Żupawa – Stale . 

Radny J. Rożek pyta o różnice w kwotach na drogę Furmany - Żupawa – Stale  w projekcie uchwały 

budżetowej i projekcie z autopoprawką w wys. 114 200,00. Skarbnik powiatu wyjaśnia przyczynę tej różnicy.  

Po rozstrzygnięciu przetargu na drogę Alfredówka – Ciosy – Wydrza wystąpiła możliwość  uzupełnienia 

środków na drogę Furmany – Żupawa – Stale do wartości kosztorysowej.   Po uchwaleniu zmian w budżecie  

będzie podstawa do ogłoszenia przetargu na modernizację drogi Furmany – Żupawa – Stale. Radna Krystyna 

Rusin podnosi sprawę podjęcia rozmów z Powiatem Mieleckim w sprawie kontynuacji remontu drogi Knapy 

– Zachwiejów – Zarównie. Po wykonanym remoncie drogi w Knapach mieszkańcy zwracają uwagę na 

konieczność podniesienia standardu drogi na terenie Powiatu Mieleckiego. Radny T. Rękas pyta o sprawę 

środków w wysokości 15 000 zł na założenia techniczne ocieplenia budynków  Komendy Miejskiej Policji. 

„Jakie my mamy związki z Policją i dlaczego przeznaczamy środki z budżetu Powiatu?”. Sekretarz Powiatu 

wyjaśnił, że Policja jest formacją w strukturze resortowej. Jest jednostką budżetową, której nie zawsze 

wystarcza środków na bieżące potrzeby. Bezpieczeństwo publiczne jest w katalogu zadań Powiatu, w 

przeszłości przeznaczano środki z budżetu Powiatu na zakupy m.in. psów tropiących lub remonty budynków 

komisariatu w Nowej Dębie i posterunków w  Gorzycach, Grębowie.  Aktualnie, jest propozycja aby wspólnie 

z Miastem Tarnobrzeg przeznaczyć środki na wykonanie założeń technicznych ocieplenia  budynków 

Komendy Miejskiej w Tarnobrzegu i Posterunku w Baranowie Sandomierskim. Umożliwi to Policji złożenie 

projektu na termomodernizację. Przewodniczący Rady zamyka dyskusję,  prosi o przedstawienie opinii 

Komisji i poddaje projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw -0, 1 głos „wstrzymał się”.  

Przewodniczący Rady prosi I. Cieszyńską – Geodetę Powiatowego o przedstawienie projektu uchwały Rady 

Powiatu w sprawie przystąpienia do  projektu Podkarpacki System Informacji Przestrzennej. Projekt 

przewidziany jest do realizacji z Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego. Lider Województwo 

podkarpackie i Powiaty jako partnerzy. Pierwotną formą ubiegania się o środki miał być Związek Powiatów. 

Związek celowy do realizacji tego przedsięwzięcia, ale w tej formie nie może być zrealizowany. I. Cieszyńska 

odpowiedziała na pytania radnego T. Rękasa dot.  obiektów wykazywanych w systemie i zasad korzystania. 



Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawia opinię Komisji, a 

przewodniczący obrad zarządza głosowanie. Uchwałę przyjęto 16 głosami „za”. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady informuje, ze kolejna Sesja planowana jest ok. 20 sierpnia br. 

Zgłasza się radny M. Ożga. Dziękuje za uchwalenie środków na modernizację drogi Furmany- Żupawa – Stale.  

Stan drogi  wymagał remontu i  był od dawna oczekiwany przez mieszkańców. Nawiązał do punktu obrad 

dotyczącego interpelacji. Stwierdził, że pracownicy Starostwa Powiatowego  ostatnią podwyżkę wynagrodzeń 

mieli w 2012 r. Wnioskuje  aby Zarząd Powiatu po ocenie wydatków za I półrocze rozważył możliwość 

zwiększenia wynagrodzenia. Stwierdza, że z postulatem solidaryzują się inni radni. Skarbnik Powiatu wyraża 

opinię, że byłoby łatwiej gdyby podwyżkę  można było  potraktować jak inwestycję. 

Zgłasza się radny J. Rożek w sprawie rozważenia możliwości uchwalenia przez Radę „ogólnego”,  

„ramowego” regulaminu wynagradzania , który obligował by jednostki organizacyjne Powiatu do wypełnienia 

postulatu, kilkakrotnie zgłaszanego m.in. przez radnego W. Wróbla, określenia  wynagrodzenia zasadniczego 

minimum na poziomie  ustawowego minimalnego wynagrodzenia za pracę. 

Następnie radny pyta o zmiany kadrowe od nowego roku szkolnego w placówkach oświatowych. Starosta 

odpowiada, że  kontrakty dyrektorskie wygasają w Zespole Szkół Nr 2 w Nowej Dębie i Specjalnym Ośrodku 

Szkolno – Wychowawczym w Grębowie.  Zarząd Powiatu chciałby odroczyć przeprowadzenie konkursów o 

1 rok.   Dyr. I.B. Zając wyraziła zgodę, trwają rozmowy z dyr. Z. Kopeć.  

Zgłasza się radny A. Łabuda i prosi przewodniczącego o zapraszanie przemawiających „z sali” do mównicy, 

oraz o zachowanie ciszy podczas wystąpień. Przewodniczący Rady podziela zgłoszone uwagi dot. 

prowadzenia obrad. 

W tej części obrad Rady Powiatu uczestniczyła 9 osobowa delegacja Rejonu Czortkowskiego na Ukrainie, 

która przebywa w Polsce w ramach projektu realizowanego przez Fundację Ludzie, Umiejętności , Kultura w 

Gorzycach. Zaprezentowano skład delegacji i przedstawiono program ich pobytu w Polsce. Po spotkaniu  z 

Radą Powiatu delegacja  ma w planie zwiedzanie Zamku w Baranowie Sandomierskim. Przemawiają przew. 

Delegacji ukraińskiej , Starosta i przew. Fundacji D. Bukowski.  

Wobec wyczerpania porządku obrad i zakończeniu spotkania z delegacją ukraińską  przewodniczący wygłosił 

formułę. „Zamykam VII Sesję Rady Powiatu Tarnobrzeskiego w dniu 24 czerwca 2015 r.” 

  

 

Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Kazimierz Błasiak  
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